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INFORMATIEVE RAAD 1 FEBRUARI 2018  
Notulen van de vergadering 

 

Voorzitter: de heer F.J. Mulder 

Griffier: de heer H. Nubé 

 

Tevens aanwezig: de heer C. Ouwendijk (PvdA), mevrouw F.A.L. Polsbroek (PvdA), de heer 

F.W.  Geerts (PvdA), de heer J. Jägers (VVD), mevrouw B.H.M. Wielage (VVD), de heer 

M.A.B. Rietveld (Leefbaar Diemen), de heer J.G.M. Sikking (Leefbaar Diemen), de heer L.R. 

Smits (Leefbaar Diemen), de heer H. Berkhout (D66), de heer K. de Haan (D66), mevrouw 

J.A. Pietersen (D66), mevrouw N. van Engelen (GL), mevrouw Y. Yildiz-Kaya (GL), de heer 

P. Kroon (OPD), de heer P.A. Prins (OPD), de heer W.H. van Vugt (SP), mevrouw A.M. 

Wijnbergen-Liezen (Diemen Linksaf), de heer J. van Loenen (CDA) en mevrouw R. Herder 

(fractie Herder) 

Vanuit college aanwezig: burgemeester E. Boog en wethouder J.D.W. Klaasse 

 

1. Opening en mededelingen door de voorzitter, vaststellen agenda 

 

De voorzitter heet iedereen van harte welkom. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

 

2. Mededelingen portefeuillehouder 

 

Er zijn geen mededelingen. 

 

3. Cultuurnota 

 

De heer Schol (OBA) wil graag toelichten het punt over de intensieve samenwerking tussen 

OBA en de Omval. De OBA heeft als doelstelling met elke vestiging samen te werken met 

een lokale partner omdat hiermee de bewoners beter kunnen worden bereikt. Met de Omval 

is verkend wat de toegevoegde waarde zou zijn wanneer meer wordt samengewerkt en 

wordt gekeken naar de mogelijkheden in het gebouw van de Omval. In de huidige vestiging 

zijn weinig mogelijkheden voor groepsactiviteiten omdat er geen afgesloten ruimte is. De 

OBA doet veel culturele activiteiten en ontvangt groepen van scholen voor educatieve 

activiteiten. In de huidige ruimte is dat moeilijk te combineren met de uitleenfunctie. 
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Daarnaast wordt gehoopt meer ruimte te maken voor studieplekken, leesplekken en 

werkplekken. Samen met de Omval zou een kleine zaal kunnen worden gerealiseerd voor 

het gehele culturele veld in Diemen waarbij ook nadrukkelijk de andere culturele partners in 

de gemeente worden meegenomen zoals de SWD, de muziekschool en de culturele 

verenigingen die nu gebruik maken van de Omval. 

In het huidige gebouw van de Omval past geen bibliotheek en daar is een verbouwing voor 

nodig. Met de huidige oppervlakte is het mogelijk om een volwaardige functie naast een 

volwaardige theaterfunctie te laten bestaan. In Amsterdam wordt bijvoorbeeld samengewerkt 

met het Ostadetheater waarin een breed aantal functies geplaatst gaat worden zoals een 

marktplaats voor jeugd waar zij 21-eeuwse vaardigheden kunnen leren. 

Momenteel wordt de ruimte gehuurd van een particulier en als naar de Omval zou worden 

gegaan komt de huidige huur vrij om te investeren in een verbouwing en daarnaast kan op 

die manier het gat in de begroting worden opgelost zodat een sluitende begroting kan 

worden gepresenteerd. 

Dit resultaat van de eerste verkenning moet goed worden onderzocht en samen met de 

andere partners waaronder de gemeente gaat bekeken worden of dit mogelijk is. Het is 

vooral ruimtelijk een opgave en daarvoor zal in gesprek worden gegaan met de architect en 

financieel moet worden doorgerekend wat de gevolgen zijn. Daarvoor verzoekt spreker om 

medewerking van de raad. 

 

Diemen Linksaf verwacht dat er in de Omval geen ruimte is om de collectie met de huidige 

omvang van de bibliotheek onder te brengen. 

 

De heer Schol geeft aan dat de uitleenfunctie in Diemen heel belangrijk is en daarom moet 

die functie absoluut worden behouden. In de huidige vestiging staan heel veel boeken op de 

vloer en in de filosofie wil de OBA activiteiten op de vloer en boeken meer naar de zijkant. 

Daardoor kan efficiënter met de ruimte worden omgegaan. Waarschijnlijk zal met de 

verhuizing naar de Omval het aantal boeken wat moeten inslinken maar de afgelopen jaren 

zijn de uitleencijfers wat afgenomen en met een goede analyse van welke boeken goed en 

minder goed worden geleend zullen de uitleencijfers gelijk blijven of zelfs stijgen. De ervaring 

leert namelijk dat in de nieuwe vestigingen met de aangepaste collectie de uitleencijfers 

beter zijn. 

 

Leefbaar Diemen merkt op dat de bibliotheek ook een plaats is waar mensen elkaar 

ontmoeten terwijl de Omval overdag bijna leeg staat. Is het mogelijk dat er een soort bastion 

van cultuur kan worden gemaakt van de Omval met theater, film, boeken, literatuur, poëzie 

en proza in één pand? 

 

De heer Schol zegt dat de OBA ook enthousiast is van de formule van een bastion en als 

daar nog boeken aan worden toegevoegd heeft dat een meerwaarde. 

 

D66 verwacht een financieel voordeel voor zowel de OBA als de Omval wanneer dit voorstel 

zou worden uitgevoerd. Het is een goede uitbreiding van de ontmoetingscultuur die er nu al 

is in de Omval. Ook de rookruimte zou erbij kunnen worden betrokken want je kunt je 

afvragen of de bezoekers en het personeel van de Omval dienen te worden gefaciliteerd om 

binnen te roken. 
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VVD vraagt of de ruimte die vrijkomt in het huidige pand gebruikt zal gaan worden voor 

andere activiteiten. 

 

De heer Schol legt uit dat wordt onderzocht of de gehele bibliotheekfunctie kan worden 

overgebracht naar de Omval en dat zou dan betekenen dat het huurcontract van het huidige 

pand zou worden opgezegd. 

 

VVD vraagt of het ook mogelijk zou zijn dat een deel van de activiteiten blijft in het huidige 

gebouw en daardoor vermindering van huur zou kunnen worden gerealiseerd. 

 

De heer Schol zegt dat dit niet de optie is die momenteel wordt onderzocht. 

 

De heer Hateboer (de Omval) is blij dat in de cultuurnota een erkenning zit van de rol van de 

Omval in het culturele leven in Diemen. Inmiddels is het meerjarenplan 2018-2022 waarover 

wordt gesproken in de nota gereed. In het vorige meerjarenplan stond dat de Omval de 

culturele magneet van Diemen wil zijn en in het nieuwe meerjarenplan is als doelstelling 

geformuleerd dat de cultuur dichterbij wordt gebracht. Daarbij zijn vijf speerpunten benoemd. 

De belangrijkste daarvan is het nog verder versterken van het karakter van het theater als 

culturele magneet om alle activiteiten die er zijn in de gemeente op het gebied van cultuur bij 

elkaar te brengen. De Omval wil een brede programmering houden voor alle doelgroepen in 

Diemen, een breed aanbod dat gericht is op diversiteit. 

Op de groei van Diemen zal worden ingespeeld door nieuwe bewoners en nieuwe bezoekers 

te trekken. In de pakketten voor de nieuwe bewoners zit ook het programma van de Omval 

maar hiervoor zitten nog veel meer activiteiten in de pijplijn. 

De Omval wil kinderen en hun ouders binden. Dat wordt dan samen gedaan met de scholen, 

de SWD en de bibliotheek. Verder zal het aanbod worden verbeterd voor huurders en 

bezoekers. Zo mogen de zalen nog wat worden opgewaardeerd en om dat allemaal te 

kunnen betalen dient de exploitatie goed in de gaten te worden gehouden. 

De Omval ziet goede mogelijkheden om samen met de bibliotheek op inhoud de krachten te 

bundelen. De bibliotheek brengt bijvoorbeeld veel expertise mee op het gebied van het 

bereiken van jongeren en trekt ook al veel cultuurliefhebbers. Het is een hele uitdaging om te 

kijken hoe de krachten kunnen worden gebundeld. In ieder geval zullen de huidige functies 

van de Omval verder worden uitgebouwd. Dan gaat het om theater, film, de culturele 

instellingen, de Diemense verenigingen die in de Omval actief zijn maar ook het ontmoeten  

kan worden gestimuleerd. Binnenkort zal met de muziekschool en de SWD apart gesproken 

worden en de huurders worden uitgenodigd voor een informatieve bijeenkomst. 

 

GroenLinks memoreert dat enkele weken geleden in het kader van subsidie-ontvangende 

instellingen is gesproken over hoe de ruimte in de Omval nog beter kan worden benut. 

Duidelijk zou onderzocht moeten worden hoe dit allemaal kan passen gezien ook de 

aanstaande samenwerking met de bibliotheek. 

 

De heer Hateboer verwacht dat enige uitbreiding noodzakelijk zal zijn maar het hangt er 

vooral vanaf in hoeverre ruimtes efficiënter kunnen worden gebruikt. Ook is nog niet bekend 

hoeveel een en ander gaat kosten en dat zal allemaal in kaart moeten worden gebracht. Er is 

een enorme druk op het gebruik van de theaterzaal en er wordt gedacht aan een wat 
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kleinere zaal waar de bibliotheek bijvoorbeeld voorlezingen kan houden voor kinderen en dat 

die zaal ‘s avonds weer gebruikt kan worden door de Diemense verenigingen. 

 

SP constateert dat er behoorlijk wat gegadigden zijn om een plek in de Omval te krijgen. Ook 

RTV Diemen heeft zijn oog laten vallen op deze locatie en er gaat nu een discussie ontstaan 

dat te veel dingen tegelijkertijd in de Omval willen. 

 

De heer Hateboer hoopt dat de Omval zoveel mogelijk verschillende gegadigden kan 

huisvesten want dat hoort bij een culturele magneet. Er wordt op sommige punten van de 

Omval nogal inefficiënt gebruik gemaakt en bekeken gaat worden hoe het optimale eruit kan 

worden gehaald. Als aan de muziekschool bijvoorbeeld goed geoutilleerde kleinere ruimten 

kunnen worden gegeven wordt er weer ruimte gewonnen. RTV Diemen heeft zich nog niet 

aangediend maar die zou bijvoorbeeld ook een studio in de Omval kunnen krijgen want daar 

is niet zoveel ruimte voor nodig. Dat zijn allemaal dingen die meegenomen worden in het 

onderzoek. 

 

CDA vraagt hoe het café Blauw zich verhoudt tot de openbare bibliotheek. De bibliotheek is 

een stilteruimte maar in het café is muziek en daar zit de muziekschool. 

 

De heer Hateboer geeft aan dat de OBA een leeskast heeft geschonken voor bij de leestafel 

in het café. De Omval krijgt gratis abonnementen van de OBA om goed leesmateriaal te 

kunnen bieden en daar wordt al aardig gebruik van gemaakt. De plannen bij het 

Ostadetheater gaan ook in de richting van een leescafé en een muziekje erbij is voor de 

meeste mensen geen probleem om een krantje te lezen. Natuurlijk blijft de uitleenfunctie 

overeind om boeken lekker thuis te lezen. 

 

Ouderenpartij Diemen stelt dat er een flinke afstand is tussen de bibliotheek in het oude 

filmtheater in de Quellijnstraat en het Ostadetheater. Is de hele bibliotheek vertrokken uit het 

filmtheater? 

 

De heer Hateboer zegt dat dit pas in september 2018 het geval zal zijn. 

 

Leefbaar Diemen vraagt wie eigenaar wordt van dit project. 

 

De heer Hateboer merkt op dat de gemeente eigenaar van het pand is maar met de 

bibliotheek is de afspraak gemaakt dat met elkaar zal worden gesproken in de verhouding 

huurder/verhuurder. 

 

PvdA geeft aan dat de cultuurnota past in het collegeakkoord van ontmoeten en verbinden. 

Cultuur is een belangrijk onderdeel van de sociale infrastructuur van Diemen. Meewerken 

aan verbinden is de essentie van deze cultuurnota. Het accent ligt terecht op breedtecultuur 

want voor kunst met een grote K ligt Amsterdam om de hoek. 

De fractie wacht de broedplaatsoriëntatie af. Het OBA-gebouw zou een hele mooie 

huisvesting zijn voor broedplaatsen, wellicht nog gesponsord door de Rabobank als 

buurman. De PvdA pleit voor invoering van een culturele raad naar voorbeeld van de 

Sportraad en de Jongerenraad. Dat zou ook nog in de nota moeten worden vastgelegd. 

Wanneer een uittreksel wordt gemaakt van de nota zou dat aan iedere nieuwe Diemenaar 
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kunnen worden overhandigd want dan zijn ze tegelijk goed op de hoogte van wat er zich in 

Diemen afspeelt op cultureel gebied. 

 

VVD vindt het een goede zaak dat veel instellingen zijn betrokken geweest bij het 

samenstellen van de nota. De eerste avond was er een uitstekende lezing over kunst en 

cultuur in het algemeen in Nederland. Het Ringenmodel helpt erbij om goed houvast te 

krijgen van wat je in Diemen zou mogen verwachten op cultureel gebied. Als Diemen groeit 

zou er best sprake kunnen zijn van extra behoeftes in cultureel opzicht en dat is zeker het 

geval wanneer erin wordt geslaagd om de nieuwe inwoners van Holland Park te betrekken 

bij wat er in Diemen speelt en gebeurt. 

Het is een goed uitgangspunt dat theater de Omval zich profileert als culturele huiskamer 

van Diemen. De VVD is positief over het streven om de bibliotheek in de Omval te 

huisvesten want dat kan de positie versterken van de Omval en van de bibliotheek zelf. Ook 

goed is de toegenomen aandacht voor de monumenten in Diemen. 

De VVD heeft moeite met het besteden van een maximaal bedrag van € 50.000 aan een 

kunstwerk in het kader van het LHBT-beleid, nota bene uit de voorziening Groot onderhoud 

verhardingen. Beter is om de mooie gekleurde letters bij het gemeentehuis te handhaven. 

Een marketingcoach voor promotie en publieksbereik is wel heel erg zwaar ingestoken. Deze 

taak kan worden ondergebracht bij de medewerker Communicatie. Het mag zeker geen 

fulltimefunctie zijn. Kan de extra subsidie voor de bibliotheek, nog los van eventuele 

verhuizing naar de Omval, niet worden teruggebracht door goed te kijken naar de 

openingstijden? 

 

Leefbaar Diemen vindt dat na een jarenlange verschraling van het cultuuraanbod op 

scholen, geen zangles en geen handarbeid, dat de inwoners moeten worden gestimuleerd 

om weer hun weg terug te vinden naar het mooie cultuurgoed. Het is onmogelijk om van 

alles in de Omval onder te brengen. Er zou een commissie moeten worden samengesteld 

van creatieve geesten en dat kan de raad dan monitoren. 

 

CDA vraagt of de Omval qua oppervlakte en ruimte wel geschikt is voor het onderbrengen 

van de bibliotheek. Is al bekend waar de OBA in de Omval zou kunnen komen? Kan het 

college aangeven wat de reden is waarom het nieuwe meerjarenplan van de Omval zo laat 

komt? Bij de OBA is een tekort begroot voor 2017 van ruim € 80.000. Wat is de reden van dit 

tekort? 

De basisscholen maken nog geen gebruik van de regeling cultuurreductie. Wat is hiervan de 

reden en kan de gemeente hier een meer stimulerende rol vervullen? Daarnaast is het erg 

weinig dat de basisscholen hun leerlingen maar één keer in hun schoolcarrière een 

voorstelling in theater de Omval laten meemaken. Het college geeft aan dat dit structureel 

meer ondersteund gaat worden. Betekent dit dat de kinderen vaker dan één keer naar het 

theater kunnen gaan? 

Wat betreft kunstwerken zou de fractie graag zien dat in eerste instantie wordt gekeken naar 

de kunstenaar/kunstenares die woonachtig is in Diemen en dat die voorrang geniet bij 

gebleken gelijkheid bij inbreng door een kunstenaar/kunstenares van buitenaf. Dit stimuleert 

immers de lokale initiatieven op dit gebied. De gemeente zou er zich voor moeten inzetten 

om met de huidige verhuurder van het winkelcentrum om de tafel te gaan zitten om meer 

promotie te realiseren van kunstwerken in de openbare ruimte en dat ook mogelijk te maken. 
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Nu mag er immers geen reclame worden gemaakt voor promotiedoeleinden van kunst zoals 

het ophangen van affiches e.d. in de winkels. 

 

GroenLinks denkt bij het lezen van de nota aan de quote van een schrijver die luidt: earth 

without art is just eh. De raad was op de informatieavond over de subsidie-ontvangende 

instellingen behoorlijk kritisch over het gegeven dat RTV Diemen eigenlijk alleen nog maar 

Radio Diemen is maar als naar het Ringenmodel wordt gekeken terwijl er in Amsterdam AT5 

is, is de vraag hoe reëel het is om te verwachten dat RTV Diemen ook tv verzorgt. In dat 

model zit een tv-functie pas bij de grotere gemeenten. 

In de nota wordt gezegd dat de combinatiefunctionarissen meer aandacht zouden moeten 

hebben voor kunst en cultuur maar de mensen die deze rol nu vervullen hebben vooral een 

sportachtergrond. Dan kun je je afvragen of deze mensen wel erg veel zin hebben om met 

kunst en cultuur aan de gang te gaan. Het is immers van belang dat zij kennis van zaken 

hebben hoe mensen naar de bij hen passende kunst- en cultuuruitingen kunnen worden 

geleid. 

GroenLinks is wel erg enthousiast over de ambities die in de nota genoemd worden. De 

plannen voor de vestiging van de bibliotheek in de Omval worden open tegemoetgezien en 

dan zal het op dat moment worden bekeken. De regenboogkleuren bij het gemeentehuis zijn 

een zoveel mooier en kunstzinniger signaal dat dit permanent moet worden gemaakt. 

 

D66 is van mening dat de Omval het kloppend hart van Diemen is en het zien van kunst en 

cultuur hoort ook voor een groot deel bij het welzijn van de inwoners. Hopelijk zal het 

volgende college de in de nota verwoorde ambities voortzetten en nog krachtiger maken. 

Was het participatietraject wel breed genoeg? Er is immers sprake van een grote diversiteit 

in de bevolkingssamenstelling en zijn deze mensen hier ook in gekend? In Zuidoost is er 

bijvoorbeeld een groot aanbod van cultuur voor volwassenen en kinderen van allerlei landen 

en diversiteiten. Daar zou wat samen mee kunnen worden gedaan door gebruik te maken 

van de activiteiten in andere gemeenten die werken met een breder cultuuraanbod. 

Goed is dat cultureel erfgoed meer aandacht verdient. Het is goed mogelijk om kunst naar de 

scholen te brengen en daar sluit mooi bij aan dat de HKD heeft gezegd van wij willen het 

cultureel erfgoed en de archeologische vondsten van Diemen et cetera ook naar de scholen 

toe brengen. Het zou mooi zijn als de Oudheidskamer een stukje invloed zou hebben bij de 

HKD, dat de Oudheidskamer en de HKD zouden kunnen worden ondergebracht in de 

Smidse.  

Nog niet wordt gezien dat de combinatiefunctionarissen zoveel charme hebben dat ze kunst 

en cultuur op een leuke manier bij kinderen en volwassenen kunnen overbrengen. 

 

VVD zegt dat de sportcoaches dat met een stukje opleiding in de toekomst wellicht zouden 

kunnen leren. 

 

D66 is van mening dat met een leuke cursus deze mensen misschien die boodschap best 

over kunnen brengen maar daar moet wel iets voor gebeuren. Wat betreft de extra 

podiumruimte die wordt gesuggereerd kan worden gedacht aan de wens van een 

horecagelegenheid bij het Diemerbos. Daar moet ook een speelruimte voor kinderen komen 

en dat zou er ook een podium kunnen komen voor mensen die er kunst willen beoefenen. 

Misschien is er een deal te maken met De Hoop dat dat podium eens in de zoveel weken 
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door kinderen gebruikt mag worden voor het beoefenen van kunst in welke vorm dan ook. 

Ook De Schakel zou hiervoor kunnen worden aangepast. 

De lokale omroep wordt niet heel breed beluisterd maar wellicht meer dan veel mensen 

vermoeden. Het zou een groter luisterbereik kunnen krijgen door veel meer de aandacht te 

leggen op kunst en cultuur, bijvoorbeeld om een datum te prikken waar culturele instellingen 

hun zaken kunnen promoten. De fractie staat heel positief tegenover de combinatie 

bibliotheek/Omval. Dat kan van toegevoegde waarde zijn maar het betreffende voorstel 

wordt afgewacht en zal worden beoordeeld op de fysieke en financiële haalbaarheid. 

 

Ouderenpartij Diemen zegt dat de nota bij het lezen overkwam als een wat saaie opsomming 

van reeds bestaand beleid en wat er allemaal mogelijk is maar de acht ambities liegen er niet 

om en die passen ook bij een groeiende gemeente. Leuk is dat door de inspraak een nieuwe 

discussie wordt ingebracht over de mogelijke samenwerking tussen de bibliotheek en de 

Omval. Het onderzoek hiertoe wordt toegejuicht maar er moet wel voor worden gezorgd dat 

het kind niet met het badwater wordt weggegooid want als de bibliotheek is verdwenen uit de 

huidige vestiging komt ze daar nooit meer terug en is dus een flink aantal vierkante meters 

minder beschikbaar voor cultuurfuncties. Dat is een ontwikkeling die niet zou passen bij een 

groeiende gemeente met alle wensen op het gebied van kunst en cultuur. 

Het gebouw van de Omval is van de gemeente en de gemeente zal derhalve een rekening 

gepresenteerd worden van de investeringen. Het gemeentelijk budget blijft de komende jaren 

op peil en het mag misschien ook wat stijgen maar in andere gemeenten geven 

investeringen voor gebouwen in het kader van cultuur altijd flinke discussies. Het is beter om 

geld uit te geven voor activiteiten op het gebied van kunst en cultuur dan voor dure 

gebouwen en daarom moet ontzettend worden opgepast op het verkleinen van het aantal 

vierkante meters voor cultuurfuncties. De onderzoeken worden echter afgewacht. 

 

Diemen Linksaf is ook van mening dat gebruik moet worden gemaakt van de expertise bij de 

bevolking in Zuidoost voor wat betreft multicultureel aanbod. De regenboogkleuren dienen bij 

het gemeentehuis te blijven. Regionale televisie kan op het gebied van verbinden een 

toevoeging zijn. 

 

GroenLinks zegt dat in Drenthe de bevolkingsdichtheid een stuk lager ligt dan in deze 

omgeving en dat daar geen grote stad in de nabijheid is waardoor men wordt bediend door 

een lokale televisie als bijvoorbeeld AT5. 

 

Diemen Linksaf blijft van mening dat televisie in Diemen een toegevoegde waarde heeft. 

Goed is de ondersteuning door de gemeente waardoor geld geen probleem vormt voor het 

deelnemen aan sport en cultuur. Uit de monitor blijkt echter dat lage inkomens een 

achterstand op dit gebied hebben en daarom dienen de ondersteuningsmogelijkheden bij 

deze groep onder de aandacht te worden gebracht, ook via de school. Samenwerking tussen 

gesubsidieerde instellingen, culturele partijen en scholen maakt dat doelgroepen beter 

kunnen worden gevonden. 

Een punt van aandacht is het nog beter vindbaar maken van het aanbod. Een nog 

intensiever gebruik maken van de organisatie en van de website Daarom Diemen kan 

wellicht uitkomst bieden. Extra betaalbare podiumruimte kan ook gerealiseerd worden bij 

wijkcentra, de Omval en brede scholen. 
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De omvang van de collectie van de bibliotheek zal ongetwijfeld minder breed worden door de 

beschikbare ruimte in de Omval. Lezen is goed voor de ontwikkeling en bezuiniging op 

bibliotheken is een hele slechte zaak. Hopelijk zal de lokale omroep in de toekomst beter 

functioneren en een beter bereik krijgen. Dat zal vast mogelijk zijn door enthousiaste 

vrijwilligers met goede ideeën. Hopelijk wordt er ook een geschikte ruimte gevonden voor de 

Oudheidskamer. De Oost-West As en de spoorwegtunnel zijn mogelijke locaties voor nieuwe 

kunstwerken. Aandacht voor onderhoud blijft nodig. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat overal in het land de bibliotheek wordt gekoppeld aan 

horecafuncties. Boeken zijn steeds minder belangrijk voor een bibliotheek. Het gaat meer om 

de ontmoetingsfunctie en de belevingsfunctie is van belang. Het huurcontract loopt nog een 

paar jaar en het is een stevig huurcontract. De totale huur op jaarbasis is ongeveer € 

120.000 en daar is ruimte voor de bibliotheek om te besparen en om mogelijkerwijs in een 

verbouwing te investeren. Als de bibliotheek in de Omval zit zullen beide organisaties elkaar 

nog beter weten te vinden. Uiteindelijk zal moeten worden bekeken wat de plannen zijn. Er 

wordt al gesproken over enige uitbreiding en dat de bibliotheek vanaf de zijkant of de 

achterkant is te benaderen. Daar moeten mensen naar kijken die daar echt verstand van 

hebben. Waarschijnlijk zal de architect hierbij ook betrokken moeten worden en die zal er 

ook wat van vinden. Hopelijk komt er iets moois uit het onderzoek en wanneer dat niet lukt is 

de verwachting dat beide partijen de stekker uit de plannen zullen trekken maar wel de 

samenwerking op afstand zullen voortzetten. 

Wat betreft het tekort van € 80.000: Diemen heeft structureel jarenlang veel te weinig betaald 

voor het bibliotheekwezen. Dat komt omdat de grote buurman eigenlijk alle indirecte kosten 

van die vestiging voor zijn rekening neemt. Nu blijkt zelfs dat ook in de directe kosten van de 

vestiging in Diemen, mogelijk door de hoge huurlasten, een enorm gat zit. Hierover is met de 

directeur goed onderhandeld en er worden stappen ondernomen om de wig tussen de 

directe kosten en de subsidie kleiner te maken. Daar heeft het college eisen aan gesteld in 

het kader van openingstijden. De OBA mag voor het resterende deel van die € 30.000 een 

duit in het zakje doen en mag creatief zijn in hoe dat wordt bewerkstelligd. Een mogelijkheid 

is de bezuiniging op huisvestingskosten wanneer van een dure naar een goedkopere 

accommodatie wordt gegaan met mogelijkerwijs minder vierkante meters omdat er minder 

boeken komen te staan. Amsterdam kan dan de gemeente Diemen niet meer betichten van 

profiteren. Hooguit een beetje als het gaat om de indirecte kosten en er wordt iets terug voor 

gekregen in de vorm van ruimere openingstijden en programma’s op het gebied van 

leesbevordering en dergelijke. 

Het is bijzonder belangrijk dat scholen aandacht besteden aan culturele educatie. Zij kunnen 

daarin keuzes maken maar het blijft de keuze van de school of mee wordt gedaan aan 

muziekonderwijs en impulsregelingen of met de school naar de Omval dat de gemeente 

gedeeltelijk bekostigd. Voor de eerste keer hebben daar twee scholen niet aan meegedaan 

en de tweede keer één school niet maar over het algemeen wordt dat heel goed 

gewaardeerd en als alle basisscholen daar gebruik van maken komen alle leerlingen in ieder 

geval twee keer in hun basisschoolcarrière bij de Omval. 

Het culturele aanbod staat op de website van Daarom Diemen en in magazines van Daarom 

Diemen. In het welkomstpakket voor de nieuwe inwoners van Holland Park zit het 

programma van de Omval. 

Er is aan een Diemense kunstenaar een plek gegeven om een mooie muurschildering te 

maken in het nieuwe gebouw De Verbinding op het Van Markenplantsoen maar het college 
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wil toch wel dat bij kunst in de openbare ruimte kwaliteit leidend is en daarvoor moet soms 

ook buiten de gemeentegrenzen worden gekeken. Overigens had Jeroen Henneman bijna 

met een broedplaats in Diemen gezeten maar wellicht is hij nog te verleiden omdat Diemen 

een interessante plek is voor broedplaatsen dicht bij Amsterdam. Bij broedplaatsen wordt wel 

verwacht dat partijen daar een eigen financiële bijdrage aan leveren. 

Wat betreft de regenboogletters was oorspronkelijk het beeld dat dit een mooie tijdelijke 

uiting was. De gemeente heeft geen structureel geld voor kunst in de openbare ruimte en 

daarom wordt bij grote projecten daar een klein stukje voor gereserveerd. Voor de rotonde in 

het centrumplan was een subsidie van € 50.000 hiervoor. Die leek te gaan verdwijnen en 

toen heeft spreker aangegeven dat het handig is om dat geld te bestemmen voor kunst. 

Toevallig kwam toen de LHBT in beeld. Misschien zijn deze regenboogletters nog wel mooier 

en symbolischer en zouden ze er daarom permanent op kunnen blijven zitten. Wat betreft die 

€ 50.000 kan het misschien in de brede diversiteit worden gezocht. Overigens vond de 

winkeliersvereniging kunst in de openbare ruimte ook geweldig en die deed de suggestie om 

een 15 m hoge winkelwagen op de rotonde te plaatsen als referentie dat er een 

winkelcentrum in de buurt ligt. 

Buurtsportcoaches zijn erg sportminded maar de SWD is heel erg welzijnminded. Goed is 

dat er nu buurtsportcoaches bij de Stichting Welzijn Diemen zitten want er ontstaat daar een 

hele andere drive door die sportmensen. Er werken ook veel mensen bij de stichting met een 

culturele achtergrond en die zouden daar meer in kunnen doen. 

De lokale omroep heeft een toegevoegde waarde maar de vraag is of televisie nog een 

toegevoegde waarde heeft. Wellicht moet meer worden gegaan naar sociale media maar 

radio en podcast kunnen nog blijven bestaan. Het is bekend dat RTV Diemen in zwaar weer 

zit en het is de vraag hoe dat gaat aflopen. Als het goed wordt uitgevoerd kan het een 

toegevoegde waarde hebben maar de ouderwetse televisie is misschien een brug te ver in 

de ambities. 

Wellicht wordt de droom van de Oudheidskamer waarheid maar dat hangt ook van andere 

partijen af. De gemeente wil daar zo min mogelijk geld in stoppen maar daar zitten wel 

kansen in als daarin goed wordt onderhandeld. 

 

PvdA merkt op dat in de programmering van theater de Omval wel zeker wordt geprobeerd 

om aandacht aan diversiteit te besteden. 

 

Leefbaar Diemen vraagt hoe de burgers weer aan de kunst worden gekregen. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat de citymarketeer eigenlijk de marketingcoach is. Ze kunnen 

gebruik maken van pagina’s in het Diemer Nieuws, van de website en de Facebookpagina 

van Daarom Diemen en van allerlei andere samenwerking in het netwerk. Het is vaak een 

kwestie van zelf goed materiaal aanleveren zodat dat materiaal via alle kanalen kan worden 

uitgezet maar soms gebeurt dat niet door de instelling zelf en dat is jammer want via die 

kanalen kunnen heel veel mensen worden bereikt. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 
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4. Realisatie middelbare school en beschikbaar stellen krediet voorbereidings- en 

aanloopkosten 

 

De heer Bains zegt dat nu eindelijk iets voor elkaar gaat komen dat hij al 20 jaar had willen 

zien in Diemen, namelijk een middelbare school. In 2007 is al eerder geprobeerd om een 

middelbare school in Diemen van de grond te krijgen maar de tijd was daar nog niet rijp voor. 

Terecht heeft de portefeuillehouder dit onderwerp weer op de agenda gezet. Het wordt een 

school met vmbo, havo en vwo en dus met een zo breed mogelijke keuzemogelijkheid. 

Diemen is een witte vlek voor kinderen die na de basisschool naar het middelbaar onderwijs 

gaan. Zij hebben dan de keuze uit Amsterdam of het Gooi en daar is de druk ook enorm 

toegenomen op de middelbare scholen zodat er te weinig plek is. Er zijn door die gemeenten 

allerlei reguleringsystemen ontwikkeld omdat er scholen zijn die ontzettend populair en 

minder populair zijn. 

Amsterdam heeft een matchingsysteem waar wat problemen aan kleven. Diemen groeit 

enorm en daardoor zal die druk nog meer toenemen terwijl het aantal middelbare scholen 

niet toeneemt. Het zijn er zelfs te weinig en daarom moet Diemen zo snel mogelijk aan de 

slag. Kies een locatie en bouw een school. De OSB is een hele brede school met veel 

mogelijkheden en daarom is het een hele goede keus. 

 

Mevrouw Boer woont 15 jaar in Diemen. Er zijn uitstekende voorzieningen, vooral voor 

ouderen, en het wordt voor jongere generaties ook steeds aantrekkelijker maar het kan nog 

beter. Met de komst van een middelbare school is eindelijk een serieuze stap gezet om de 

geuzennaam van Diemen, Rollatorcity, wellicht voorgoed achter zich te laten. Een gemeente 

met de omvang van Diemen, zeker met de toekomstige groei, hoort een middelbare school 

te hebben. Een kind op het platteland heeft minder reistijd nodig om op een middelbare 

school te komen dan een kind aan de rand van Amsterdam. Het zorgt voor meer sociale 

samenhang en structuur voor de kinderen tussen 12 en 18 jaar. Een deel van het sociale 

leven van deze inwoners speelt zich nu buiten Diemen af.  

Met de komst van een middelbare school in Diemen is ook meer samenhang te creëren met 

de basisscholen, sportverenigingen, culturele instellingen, zorginstellingen en de gemeente. 

Het scheelt ook geld voor openbaar vervoer naar Weesp of Bussum en het wordt minder 

zwaar belast in de spitsuren. Bovendien is het verkeersveiliger. 

Door het matchingssysteem kunnen kinderen nog meer naar hun school van keuze en het 

Vechtstede College in Weesp raakt ook vol. Het zou fantastisch zijn als de raadsleden dit 

voorstel steunen. 

 

Mevrouw Grootenhuis memoreert dat zij 15 jaar geleden op een andere plek ook al een 

pleidooi hield voor een middelbare school in Diemen maar toen bleek dit op basis van de 

cijfers een onhaalbaar verhaal omdat er te weinig leerlingen waren voor een eigen school. 

Daarom is het mooi dat zij nu als bestuurder van de OSB kan meewerken aan deze 

langgekoesterde wens. Het wordt een spannend traject. De OSB heeft nu een substantieel 

aantal leerlingen uit Diemen en die wil de school eigenlijk helemaal niet kwijt maar een 

voorziening voor openbaar onderwijs op 35.000 inwoners is heel reëel. 

De wens van ouders, politiek en primair onderwijs is om een breed aanbod te hebben: 

minimaal vmbo-tl, havo en vwo. Met de wethouder en het primair onderwijs zijn al diverse 

gesprekken gevoerd over een nevenvestiging in Diemen. 
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In de intentieverklaring staan een aantal uitgangspunten en die zijn dat het op de eerste 

plaats moet gaan om een school voor de leerlingen uit Diemen. Het is dus geen onderdeel 

van de Amsterdamse matching. De school geeft kansen aan leerlingen door de gezamenlijke 

heterogene brugperiode van twee jaar. Het gaat om een veilig en uitdagend leerklimaat 

waarin leerlingen tijd krijgen om te groeien. 

De taken zijn drieledig: het kwalificeren van leerlingen voor een passend diploma, 

socialiseren van leerlingen door ze te laten samenwerken en samen leren en ze te 

begeleiden in hun persoonlijke vorming en ontwikkeling. Het gaat niet simpelweg om een 

kopie van wat de OSB nu is. Vooral met de basisscholen in Diemen wordt het gesprek 

gevoerd om een school te ontwikkelen die hier past. 

 

Leefbaar Diemen constateert dat de OSB onder het matchingsysteem valt en dit wordt een 

nevenvestiging. Het is niet precies duidelijk hoe dit zit. Dit is een investering in de toekomst 

en daarom is het veel beter om niet te praten over voorbereidingskredieten en dergelijke 

maar over investeringen. Er is een groot tekort aan leerkrachten in het voortgezet onderwijs. 

Is de gemeente in staat om secundaire arbeidsvoorwaarden aan te wenden dat een goede 

woongelegenheid aan de docenten kan worden aangeboden? Dan zijn die mensen ook 

verzekerd van een korte reistijd. 

VVD complimenteert de portefeuillehouder en het ambtelijk apparaat dat dit initiatief weer is 

opgepakt en dat het nu wel schijnt te lukken. Dat komt ook omdat nieuwe 

onderwijswetgeving hierbij helpt. De fractie is zeer voor een middelbare school in Diemen 

want de groep van 12-18 jaar gaat naar Amsterdam of het Gooi en heeft daar zijn vrienden. 

Door de reistijd hebben ze ook moeite om nog te sporten in Diemen en het is dus voor de 

sociale cohesie in Diemen heel belangrijk dat er een middelbare school komt. 

Goed is het onderwijsconcept van de OSB en voor kinderen kan het heel nuttig zijn om twee 

brugklasjaren te hebben zodat er een langere tijd is voor de keuze van een passende 

leerweg. Er worden bijvoorbeeld ook Cambridge lessen aangeboden naast sport en cultuur. 

Kinderen kijken tegenwoordig heel goed naar welke school bij hen past en wat een school 

hen te bieden heeft en dan heeft de OSB een goede USP om voor deze school te kiezen. 

Het lotingssysteem van Amsterdam geeft ook veel onzekerheid voor kinderen en dat is 

vervelend. 

De kinderen worden de eerste drie jaar in een tijdelijke voorziening ondergebracht omdat het 

niet mogelijk is om meteen een mooi gebouw neer te zetten. Een noodvoorziening kan voor 

kinderen echter een reden zijn om een school af te wijzen en hoe denkt de 

portefeuillehouder dat te ondervangen? 

Begrepen is dat er ongeveer 1500 leerlingen per jaar uit Diemen naar een middelbare school 

gaan en ongeveer een derde daarvan zou naar de Diemense middelbare school gaan. Is 

600 inderdaad een reëel aantal voor de school in Diemen? Hopelijk zullen door de 

middelbare school meer kinderen door Diemen fietsen en gaan ze hier sporten en andere 

naschoolse activiteiten doen. Daardoor kan de jeugd veel beter worden vastgehouden. 

 

PvdA vindt het een prima zaak dat er een middelbare school in Diemen komt maar wat 

betreft het lager beroepsonderwijs is helaas alleen vmbo-t haalbaar. Op de 

themabijeenkomst is duidelijk geargumenteerd waarom dit niet haalbaar was. Begrip 

hiervoor en de fractie is blij met het resultaat dat er tot nu toe ligt. Wat betreft de 

voorbereidingskosten. Wie is daarvoor de opdrachtgever c.q. de regiehouder? 

 



12 

 

Fractie Herder is in het verleden altijd tegen een middelbare school geweest maar de fractie 

is onder de indruk gekomen van het verhaal van de heer Faas dat zijn kinderen in Diemen 

wilden opgroeien en een verleden wilden hebben door hier alle scholen door te lopen en 

daarom zal het voorstel worden gesteund. 

 

CDA vraagt waarom de heer Bains dat mooie pleidooi niet eerder heeft gehouden. De 

uiteindelijke omvang van 600-800 leerlingen is te realiseren wanneer daar goed les wordt 

gegeven. De komst van een middelbare school is noodzakelijk want Diemen groeit van 

26.000 naar 35.000 inwoners en dan gaan meer dan 1000 leerlingen naar een middelbare 

school buiten de gemeentegrens. Daarvan gaan circa 250 leerlingen naar Weesp terwijl 

Weesp slechts 20.000 inwoners telt. Het Vechtstede College zit echter bijna aan het 

maximum aantal leerlingen en er gaan al stemmen op om minder leerlingen van buiten 

Weesp toe te laten. Het kan niet zo zijn dat leerlingen uit Diemen in de toekomst verplicht 

zijn om naar Amsterdam te gaan met een bijzonder toelatingssysteem om daar onderwijs te 

volgen. 

De kosten gaan voor de baat uit maar is er ook een risico en is er een noodscenario als een 

en ander niet naar wens gaat? Kan het college harde garanties geven dat deze school niet 

onder het lotingssysteem van Amsterdam gaat vallen? Wordt in de prognose ook rekening 

gehouden met de leerlingen uit Amsterdam? 

Het CDA is voorstander van gezamenlijke woningen, een school, een sporthal en 

sportvelden. Een voorwaarde is dan wel dat de hal en de velden makkelijk benut kunnen 

worden door externe partijen en verenigingen buiten de tijden dat deze faciliteiten worden 

gebruikt voor sporteducatie. Is er al enig zicht op de tijdelijke locatie en zo mogelijk de 

definitieve locatie? De spoordriehoek dient als definitieve locatie voor zowel de school, 

sportvelden en woningbouw in het onderzoek serieus te worden meegenomen. Heeft de 

gemeente onderzocht of in de afgelopen 10 jaar andere soortgelijke gemeenten een 

investering hebben gedaan in een middelbare school en welke lessen hieruit getrokken 

kunnen worden? 

 

GroenLinks ziet heel duidelijk dat de behoefte aan een middelbare school in Diemen 

aanwezig is en het is een goede zaak dat het hier om de OSB gaat. De leerkrachten zetten 

zich daar met hart en ziel in om de talenten uit de leerlingen te halen. Goed is dat de OSD 

zich op de leerlingen in Diemen wil richten maar dan dienen wel de kwaliteiten van de OSB 

te worden meegenomen naar Diemen. 

Het moet zich nog uitkristalliseren hoe dit past in het financiële meerjarenperspectief want 

dat moet wel bekend zijn voordat een afweging kan worden gemaakt met bijvoorbeeld 

sociale woningbouw. Wat betreft de locatie is onder meer Spoorzicht in beeld maar daar is 

GroenLinks niet enthousiast over, zeker niet wanneer er ook een sporthal naast zou komen. 

Beter is de huidige locatie van de Venser omdat die al dicht bij de Duranhal ligt. 

In de schriftelijke beantwoording van de vragen van GroenLinks werd genoemd dat er op dit 

moment ruim voldoende aanbod is en dat het meer zit in het feit dat een aantal scholen heel 

populair zijn en een aantal scholen minder populair en dat strookt dan niet met het gegeven 

dat er onvoldoende middelbare scholen zijn in de omgeving. 

GroenLinks zal kritisch blijven kijken of de realisering van een middelbare school wel reëel is, 

zeker in verhouding tot de andere ambities die Diemen heeft. 
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SP staat achter de vier gevraagde beslissingen. Een stabiele instroom van 300-400 

leerlingen per jaar kan worden verwacht en er is dus geen te hoge schatting gemaakt van 

het aantal leerlingen dat gaat ontstaan. De school zal daarom een haalbare kaart zijn. 

 

D66 is heel blij met het stuk. Gelukkig bestaat er nu de mogelijkheid om een middelbare 

school in Diemen te vestigen en dan moet die kans worden gegrepen. Er zijn zelfs 

gemeenten in de regio met minder inwoners maar met twee scholen zoals Weesp maar ook 

daar wordt het aanbod steeds kleiner en het wordt dus moeilijker voor leerlingen uit Diemen 

om elders naar een middelbare school te gaan. De behoefte bij de inwoners aan een 

middelbare school is groot. De fractie is ook blij met de samenwerking met de OSB wat 

betreft methode en onderwijsconcept. 

 

Ouderenpartij Diemen stemt ook in met de gevraagde beslissingen. Vanwege de groei van 

de bevolking in Amsterdam en omgeving zijn er veel meer basisscholen en middelbare 

scholen nodig en daarom is de fractie nu ook voor een middelbare school in Diemen. Goed 

is dat het de OSB is geworden. De school heeft een groot ons soort mensen gehalte en het 

prettig om daar onderwijs te ontvangen. Hopelijk zullen de ouders zich realiseren dat Diemen 

zelfstandig moet blijven want als Amsterdam Diemen als deelgemeente gaat beschouwen is 

het matchingsysteem ook hier geïntroduceerd. 

De vmbo kader en gemengde leerweg worden niet gegeven maar toch moet worden 

geprobeerd om dat ook te realiseren want vmbo-t wordt door 38% van de kinderen gevolgd 

en vmbo kader en gemengde leerweg door 39% en dat is toch wel een substantieel 

percentage dat dan weer verder weg naar een andere school zou moeten. 

Hoe hard is de drie kilometergrens? Van de OSB naar de Diemerbrug is het 2,8 km op de 

fiets en naar de Harmonielaan/Spoorzicht is het 4 km. Dan vallen Diemen Noord en Diemen 

Centrum af als vestigingsplaats en het zal dus ergens in Diemen Zuid gebouwd moeten 

worden. 

 

Leefbaar Diemen vraagt of de afstand dan hemelsbreed is of via allerlei weggetjes. 

 

Ouderenpartij Diemen zegt dat het fietspad in een vrijwel rechte lijn loopt maar ook als het 

hemelsbreed zou zijn zou met Spoorzicht ruim boven de 3 km worden uitgekomen. De 

kapitaallasten worden met een bandbreedte op een half miljoen ingeschat en dat zal moeten 

worden afgewogen tegen andere beslissingen. Het zou een goede zaak zijn dat leerkrachten 

op de middelbare school en op de basisscholen als secundaire arbeidsvoorwaarde een 

woning in Diemen krijgen. 

 

Diemen Linksaf merkt op dat onderzoek heeft uitgewezen dat het beschikbaar stellen van 

woningen aan leerkrachten niet zo’n grote aantrekkende werking heeft. Bovendien staan er 

heel veel jongeren op een wachtlijst voor een woning. De berekeningen van de SP kloppen 

niet want die leerlingen kunnen ook wel eens van een lager niveau zijn en dan komen ze niet 

op de OSB terecht. Voorts is de fractie het niet eens met de term ons soort mensen want de 

OSB kenmerkt zich juist door de grote diversiteit. 

 

Ouderenpartij Diemen stelt dat juist zo bedoeld te hebben. 
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Diemen Linksaf had het mooier gevonden als ook vmbo kader en gemengde leerweg op de 

school kon worden gekozen want iemand met een basisadvies kan met goede begeleiding 

op mbo4-niveau eindigen. Goed is de tweejarige brugklas en het aanbod op het gebied van 

sport, cultuur en creatieve vorming. Een combinatie met een gemeentelijke sporthal drukt de 

kosten. Het is een groot pluspunt dat de leerlingen beter gemonitord kunnen worden op het 

gebied van het sociaal domein. Behoefte aan hulpverlening of extra ondersteuning kan dan 

beter gesignaleerd worden en dat is ook een betere samenwerking met het primair onderwijs 

mogelijk. Voorts is het heel prettig dat het een openbare school betreft. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat het een behoorlijke lange weg is geweest en dat het is gelukt 

door de partner die is gevonden want er is in deze regio niet voldoende stichtingsruimte voor 

een volledig nieuw bestuur. Met OSB is misschien wel de mooiste vis uit de omgeving 

gevangen. Er zullen ook kinderen zijn in Diemen die toch liever een andere school kiezen en 

de ambitie is ook niet om alle kinderen uit Diemen op te vangen qua aantallen. Er zullen zo’n 

1300 kinderen zijn in Diemen die jaarlijks naar een middelbare school gaan. Omdat Diemen 

groeit zal het op een gegeven moment gaan naar zo’n 1600 kinderen. Dan kan een op de 

drie kinderen in de eigen gemeente worden gefaciliteerd maar dan wordt nog voor een 

belangrijk deel op de omgeving gehangen als het gaat om specifieke stromingen binnen het 

vmbo, gymnasiaal onderwijs en andere onderwijsconcepten. 

Het is belangrijk om te kijken naar de onderwijsbehoeften van kinderen die in Diemen wonen 

en de OSB zal daar een passend aanbod voor moeten doen en het zal ook goed moeten 

worden gepromoot. Als tegelijk met een mooi gebouw wordt gestart is het probleem dat dan 

waarschijnlijk pas drie jaar later met een school kan worden begonnen en het eerste jaar zit 

je dan met 90 kinderen in een gebouw waar 500-600 kinderen in kunnen zitten en dat is een 

hele dure leegstand. Uiteraard moet de tijdelijke huisvesting er wel voldoende aanlokkelijk 

uitzien om de kinderen te trekken en misschien zal het de eerste jaren achterlopen bij de 

ambitie. Er zitten echter ook voordelen aan voor een kind om in een opbouwschool te zitten 

omdat je dan in latere jaren steeds de oudste bent van de leerlingen. 

Diemen kan zich als zelfstandige gemeente onttrekken aan het lotingsysteem. Als Diemen 

onderdeel zou worden van de gemeente Amsterdam zou het goed kunnen zijn dat de OSD 

ook meegaat in het Amsterdamse schoolsysteem. 

 

Leefbaar Diemen vraagt met wie is overeengekomen dat de Diemense leerlingen op de 

school niet te maken hebben met het Amsterdamse matchingsysteem en wat de harde 

garanties daarvoor zijn. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat als de mensen kinderen in Amsterdam op school willen ze 

deel moeten nemen aan het Amsterdamse matchingsysteem maar Diemense kinderen 

worden geplaatst op een Diemense school en Diemen is geen Amsterdam. Dit is 

overeengekomen met de OSB en de gemeente Diemen gaat over de zaken die in Diemen 

worden geregeld. 

Het leerkrachtentekort is misschien nog wel schrijnender in het primair onderwijs dan in het 

voortgezet onderwijs en daarom is met de collega-wethouder die over wonen gaat 

gesproken of voor leerkrachten die in het basisonderwijs of het voortgezet onderwijs in 

Diemen willen gaan werken niet iets te bedenken is. Wethouder Scholten stelde toen voor de 

toren met starterswoningen die naast de campus gebouwd wordt, dat daar een mogelijk 

woningaanbod is voor startende leerkrachten en misschien wat te doen is met een wachtlijst. 
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Er is een risico dat er geen locatie is te vinden omdat vanwege externe veiligheid of andere 

oorzaken geen locatie geschikt is of omdat er hiervoor onvoldoende draagvlak is in de raad. 

Bij de financiering is het risico dat het duurder uitvalt en op dit moment is het niet mogelijk 

om voor een fatsoenlijke prijs een aannemer te krijgen. Hopelijk is dat over een paar jaar 

enigszins genormaliseerd wanneer de bouw van een permanente school zou moeten 

beginnen. 

Natuurlijk is het belangrijk dat er een inspirerende leeromgeving is die aansluit bij de 

behoefte van de populatie. De OSB is daarvoor een heel geschikte partner en is bereid om 

met het basisonderwijs en de gemeente in overleg te gaan om goed aan te voelen hoe het 

onderwijsaanbod mogelijk kan worden aangepast aan de Diemense context. 

De kapitaallasten worden inderdaad ingeschat op ongeveer een half miljoen maar de helft 

daarvan wordt weer teruggekregen vanuit het gemeentefonds. De gemeente gaat echter wel 

meer inkomsten krijgen vanwege de groei van de bevolking en gezien de kadernota en de 

septembercirculaire is er ruimte maar als er heel veel plannen bij elkaar zijn zal dat integraal 

bij de financiële stukken in de komende jaren moeten worden afgewogen. Vooralsnog gaf de 

portefeuillehouder Financiën aan dat er behoorlijk wat ruimte is voor een aantal lopende 

projecten die de afgelopen tijd zijn gepasseerd. 

 

CDA vraagt hoeveel financiële ruimte er dan is en of dat hier echt sprake is van een 

openeinderegeling. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat bij specifieke projecten wordt geprobeerd om een goede 

inschatting van de kosten te maken maar een middelbare school zal niet twee keer over de 

kop gaan zoals bij de Noord-Zuidlijn het geval is geweest. 

 

CDA heeft het in het betoog gehad over de spoordriehoek maar dit wordt vertaald naar 

Spoorzicht. Dat zijn echter twee totaal verschillende locaties. De spoordriehoek ligt aan de 

oostkant van Diemen en Spoorzicht ligt aan de westkant van Diemen. De spoordriehoek 

beslaat bijna 9 ha en is een braakliggend terrein. Het CDA is voor het behoud van Spoorzicht 

zoals het nu is en is een groot voorstander van een onderzoek naar de spoordriehoek als 

locatie voor bijvoorbeeld de middelbare school. Die locatie ligt ook binnen de drie 

kilometergrens. 

 

Wethouder Klaasse legt uit dat de drie kilometergrens hemelsbreed is. Spoorzicht ligt dan 

net op of over de rand. Uiteindelijk moet worden gekeken wat de beste locatie is. Het kost 

tientallen miljoenen om de spoordriehoek te ontsluiten en daarom moet die locatie uit het 

hoofd worden gezet omdat het slecht bereikbaar is voor het verkeer. 

 

CDA memoreert dat een half jaar geleden de wethouder Financiën een e-mail heeft 

gezonden met daarbij een tekening van de spoordriehoek waar 600 woningen stonden 

gepland. 

 

Wethouder Klaasse vindt het ook jammer dat er geen capaciteit is voor vmbo kader en 

vmbo- t. Er is wel relatief meer overcapaciteit in de regio voor deze richtingen van vmbo. Het 

Middelmeercollege ligt bijvoorbeeld dicht bij Diemen en het betreft ook een relatief dure 

onderwijshuisvesting omdat hiervoor allerlei apparaten nodig zijn. Als er toch nog ruimte 
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komt is het misschien een mogelijkheid maar vooralsnog is dit al een behoorlijke ambitie 

voor Diemen op korte termijn. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

5. Begroting St. Openbaar Onderwijs Primair 2018 

 

Diemen Linksaf deelt de zorgen over het nijpende lerarentekort in de regio Amsterdam. 

Helaas is het weerstandsvermogen onveranderd laag en dat geeft de nodige risico’s. Wel 

positief is de groei van het aantal leerlingen en dat er groen licht is voor de fusie met Spirit. 

Met de begroting wordt ingestemd. 

 

D66 vraagt of de mogelijke hogere salarisverhoging en pensioenpremies al zijn 

meegenomen in de begroting. 

 

GroenLinks constateert dat de school in Duivendrecht een leerlingenstop heeft en dat De 

Grote Beer uit haar voegen barst en dat dit een probleem oplevert voor de toestroom van 

nieuwe leerlingen. Vanuit de begroting wordt de indruk gekregen dat al die nieuwe leerlingen 

toch worden opgenomen. Hoe zit dat nou? 

 

CDA heeft niet de indruk dat de gemeenteraad de goedkeuring aan deze begroting moet 

onthouden vanwege strijd met het algemeen belang waaronder begrepen het financieel 

belang van de gemeente. Kan de wethouder dit bevestigen? De GMR stelt voor om de 

begrotingscijfers naast de gerelateerde cijfers te plaatsen. De cijfers van 2016 zijn immers 

beschikbaar en daarom wordt die opmerking gesteund. 

Kan de wethouder toelichten hoe het traject van de fusie er op dit moment uitziet? De 

stichting heeft een relatief klein eigen vermogen ten opzichte van de totale inkomsten. De 

verwachting die in de begroting is uitgesproken om tot een voldoende weerstandscapaciteit 

te komen is niet gehaald. Tevens is het vreemd dat in de begroting 2018 niet worden 

gesproken over de 10% norm maar dat 4,5% bij de stichting de passende norm is. 

De fractie bedankt de heer Bains voor zijn betrokkenheid en inzet. 

 

Fractie Herder stemt in met de begroting 2018. 

 

Leefbaar Diemen onderschrijft het advies van de GMR dat de realisatiecijfers vergeleken 

moeten kunnen worden met de begrotingscijfers. Er komt over enige tijd een gigantisch 

probleem met nieuw personeel of vervangingspersoneel. Wat kan eraan worden gedaan om 

de arbeidsvoorwaarden van leerkrachten veel meer te verbeteren zodat ze minder werkdruk 

krijgen? De gemeente zou hierin iets kunnen betekenen voor deze mensen. 

Er is een jeugdindicatiefonds. Daar worden een aantal scholen bij genoemd maar daar staat 

Diemen niet bij. Het gaat dan om ongeveer € 1000 per leerling om armoede te bestrijden. 

Alle potjes moeten worden benut. Gelukkig komt er nu een beetje rust in onderwijsland in 

Diemen want het gaat de goede kant op. 

 

VVD vond de vragen van de GMR erg goed en ook wel verhelderend. Er wordt een positief 

resultaat gepresenteerd maar het salaris van de directeur/bestuurder is maar voor de helft 



17 

 

meegenomen omdat die per augustus met pensioen gaat. Dus aan de ene kant wordt de 

fusie niet meegenomen en wordt het nog gezien als een aparte begroting maar op dit vlak 

wordt al wel geanticipeerd op de fusie en dat klopt niet helemaal. Wordt goed begrepen 

wanneer dat wel was gebeurd dat dan op een behoorlijk negatief resultaat was uitgekomen? 

Er kan niet heel veel invloed worden uitgeoefend op de begroting omdat 80% vaste lasten en 

vaste inkomsten zijn maar de afgelopen jaren is heel goed gelet op de uitgaven. Het 

leerlingenaantal groeit en daardoor komt de begroting er waarschijnlijk beter uit te zien. 

 

PvdA vindt het behoorlijke ziekteverzuim best een zorgpunt. Hoe is dat in vergelijking met de 

rest van Nederland? Wat kan van elkaar worden geleerd om hier wat aan te doen? De 

directeur/bestuurder gaf een positief antwoord op vraag 10 van de GMR waarom de 

voornamelijk hoogopgeleide blanke populatie van Holland Park hun kinderen naar de Venser 

zouden sturen. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat de begroting een klein plusje heeft en dat betekent niet dat het 

weerstandsvermogen enorm gaat groeien. Het zit net boven de 4% en in het verleden is 

gezegd dat dit eigenlijk toch wel 10 procent zou moeten zijn. Het kengetal van de inspectie is 

echter dat de norm 5% is. Toch blijft het een kwetsbare situatie. Het beeld is dat er bij Spirit 

wat meer vet op de botten zit en een fusie zou in dit opzicht een interessant huwelijk zijn. 

In principe zouden op 1 september de beide stichtingen samen kunnen gaan maar daarvoor 

moeten nog wel statuten worden opgesteld. Daar wordt hard aan gewerkt en een 

deskundige van BMC kijkt daar vanuit een ander perspectief nog in mee. Naar verwachting 

zal dit in april kunnen worden voorgelegd aan de gemeenteraad. 

Er is inderdaad een voorschot genomen als het gaat om het salaris van de 

directeur/bestuurder maar ook als de fusie niet doorgaat zal de samenwerking hechter 

worden en de heer Boomsma zal naar verwachting ook taken voor de Stichting OOP 

uitvoeren en daarom is daar altijd iets aan besparing binnen te halen. Als de fusie niet 

doorgaat zal inderdaad een kleine min worden gedraaid van € 25.000. 

Begrotingen worden vaak met begrotingen vergeleken maar het is soms ook interessant om 

begrotingen met realisaties te vergelijken. Hij verzoekt het CDA om de technische vragen op 

te sturen zodat die schriftelijk kunnen worden beantwoord. Een openbare school is niet 

verplicht om kinderen op te nemen maar wellicht wordt vanuit Ouder-Amstel gedacht dat 

kinderen die in de flat naast de Grote Beer wonen ergens dichtbij naar school moeten gaan 

maar die gemeente heeft dan wel enige verantwoordelijkheid in het realiseren van tijdelijke 

huisvesting en daarover is de heer Bains met die gemeente over aan het onderhandelen. 

 

VVD vraagt of er dan een verschil zit tussen openbaar en bijzonder onderwijs in die situatie 

want op de Nieuwe Kring worden kinderen die om de hoek wonen geweigerd omdat de 

school vol is. 

 

Wethouder Klaasse zegt dat er inderdaad een verschil is. De bekende loonstijgingen zitten in 

de begroting. 

 

De heer Bains vult aan dat loonstijgingen in de cao zitten en dat zit dus in de 

lumpsumfinanciering. Pensioen niet maar dat is geen probleem want de stijgingen van het 

vervangingsfonds en het pensioenfonds waren bekend bij het maken van de begroting. 
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Wethouder Klaasse zegt dat het meestal niet loont om een subsidioloog aan te nemen om 

alle mogelijke subsidies na te lopen. Wat betreft armoedebestrijding heeft de gemeente zijn 

kanalen met het Jeugdsportfonds en het Jeugdcultuurfonds maar als Leefbaar Diemen easy 

money heeft willen alle partijen daar graag van profiteren. 

 

Leefbaar Diemen merkt op dat er op dit moment ontzettend veel potjes zijn waar het 

onderwijs subsidie uit kan krijgen en misschien loont het wel om daar iemand voor in te 

huren om dat te onderzoeken. De gedane suggestie omtrent het jeugdindicatiefonds zal aan 

de heer Bains worden gegeven. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat het ziekteverzuim een probleem is maar dat komt ten dele 

door de werkdruk. Deze cijfers zijn echter niet bizar veel hoger dan de landelijke trend. Met 

name mensen met een hogere leeftijd zitten wel vaker in het ziekteverzuim en een 

behoorlijke grote groep bij de Stichting OOP behoort tot die leeftijdsgroep. Voorts zijn er een 

aantal gevallen met langdurig ziekteverzuim en dat heeft natuurlijk veel invloed op de cijfers. 

 

VVD begrijpt uit de stukken dat het pand van de Brede School Noord onhandig is wat betreft 

schoonmaken en onderhoud. 

 

Leefbaar Diemen merkt op dat een hoog ziekteverzuim ten koste gaat van het onderwijs. De 

gemeente zou een pool moeten opstellen van ouders en andere mensen die leuke dingen 

met de kinderen willen doen zoals naar een museum gaan enzovoort. Zo kan het onderwijs 

worden gesteund op een positieve manier. 

 

Wethouder Klaasse vindt dat in eerste instantie een taak voor het onderwijs. De meeste tijd 

wordt er geleerd op school maar soms gaat het ook om een stukje opvang en het is heel fijn 

dat de scholen daar met kunst en vliegwerk toch altijd een mouw aan weten te passen. 

Nieuwe schoolgebouwen zijn schitterend en in de Noorderbreedte vinden rondleidingen 

plaats van geïnteresseerde scholenbouwers maar op een high tech school kunnen ook veel 

dingen kapot gaan en dat kost behoorlijk wat geld. Hopelijk zijn hier voldoende lessen uit 

getrokken voor de Kersenboom en het Atelier in Holland Park. De toenmalige aannemer zat 

heel laag in de prijs omdat het toen een heel andere tijd was maar hij heeft het niet overleefd 

en daar kan de gemeente dus moeilijk op terugvallen. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

6. Verlenging zittingstermijn leden Raad van Beheer Stichting Openbaar Onderwijs 

Primair 

 

PvdA vraagt wat er gebeurt als de fusie niet doorgaat. 

 

Wethouder Klaasse geeft aan dat dan in principe de zittingstermijn afloopt aan het eind van 

het jaar en dan zal per 1 januari 2019 een nieuw bestuur moeten worden aangetrokken. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 
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7. Mededelingen portefeuillehouder 

 

De heer Boog deelt mee wat betreft de andere groep van We Are Here dat een afspraak is 

gemaakt tussen de eigenaar van het pand en de groep om vrijwillig het pand op 10 februari 

te verlaten. De rechter heeft die afspraak in kort geding bevestigd. 

 

8. Informatieveiligheid en privacy: uitgangspunten, doelen en organisatie 

 

PvdA gaat akkoord met de gevraagde beslispunten. De stukken over informatieveiligheid en 

privacy zitten goed in elkaar maar hoe worden de medewerkers betrokken in het proces van 

informatieveiligheid en privacy? Verder kan worden teruggevallen op de CISO en de FG. 

 

VVD zegt dat de organisatie voor 25 mei aanstaande nog een lastige klus heeft te klaren en 

vraagt zich af of de organisatie niet erg laat is met de aanstelling van de bedoelde 

functionarissen. Er wordt in de nota ook nog gesproken over een coördinator ENSIA en over 

een Security Officer SUWI. Is daar al in voorzien en zijn de verder genoemde rollen al  

toebedeeld? Wordt de gemeente financieel gecompenseerd om aan de eisen van de AVG te 

voldoen? 

 

Leefbaar Diemen geeft aan dat het hier voor een belangrijk deel toch weer om de ICT gaat. 

Deze raadsvoordracht is zo ingrijpend dat het niet wenselijk is om dit besluit op de valreep te 

nemen. Zou de portefeuillehouder deze mening ook kunnen delen? Met bedragen van € 

50.000 wordt de gemeente weer in een kostbaar moeras getrokken. De voorbereiding is 

overgedragen aan Duo+ maar wie houdt nou de kosten in de gaten? De extra kosten van 

ICT voor Duo+ zijn vanaf het begin een steeds terugkerend alarmsignaal geweest. Is er nog 

overzicht van hoeveel bedragen er aan de ICT zijn uitgegeven? Op welke wijze gaat deze 

complexe materie financieel beheerst worden? 

 

CDA vraagt of het bewust maken van alle betrokken medewerkers van de gemeente 

vanwege de gestelde eisen niet onvermijdelijk aanleiding geeft tot behoefte aan opleidingen, 

cursussen en trainingen. Waar zijn de te verwachte kosten voor CISO en FG ondergebracht? 

In het stappenplan voor de voorbereiding van de AVG lijkt geen aandacht te zijn gegeven 

aan opleidingen voor medewerkers van de gemeente. Waarom niet? 

Voor het werken op afstand worden nog nadere regels opgesteld. Dienen hier niet ook 

veiligheidsrisico’s te worden afgedekt en wanneer en door wie worden de nadere regels 

opgesteld? 

 

GroenLinks vindt het heel belangrijk dat in de komende tijd aandacht wordt besteed aan 

procedures voor inzage in de dossiers. Het is niet alleen belangrijk voor de inwoners om te 

weten waar zij terecht kunnen en wat de procedure is maar dat er ook intern een eenduidige 

werkwijze is en de fractie ziet dat stuk met belangstelling tegemoet. 

Het college houdt op pagina 3 vast aan intern alles delen maar niet meer dan strikt 

noodzakelijk. Echter, medische gegevens van inwoners mogen niet per definitie worden 

vastgelegd hoewel het wel noodzakelijk kan zijn. Daar zal een middenweg in moeten worden 

gevonden omdat het voor beide partijen een lastige kwestie is. Voornoemde zin dient 
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daarom te worden aangepast of nader te worden uitgelegd zodat er zorgvuldig wordt 

omgegaan met bepaalde informatie en in dit geval medische informatie. 

 

D66 vond de door GroenLinks aangehaalde zin ook opvallend. Het moeilijke zit in het 

beoordelen van de noodzaak van het intern delen van gegevens. In het stuk wordt een 

bewustheidscampagne voor het personeel gemist over welke informatie vraag je op, hoe ga 

je die verwerken en hoe ga je aan de inwoners aangeven dat je informatie nodig hebt. Het 

personeel moet ervan bewust zijn dat er een nieuwe AVG komt en dat er bepaalde vereisten 

zitten aan het opvragen, delen en opslaan van informatie. Krijgt de functionaris 

gegevensbescherming hierin een taak? 

Daarnaast wordt ook een bewustzijnscampagne gemist richting inwoners, dat de inwoners 

weten welke informatie de gemeente verwerkt onder welke omstandigheden en dat wanneer 

het om zorgtaken gaat dat mensen weten welke informatie de gemeente van hen heeft, waar 

dat voor wordt gebruikt, welke rechten zij hebben om bepaalde informatie achter te houden 

en met wie de informatie wordt gedeeld. In hoeverre wordt later vormgegeven aan het delen 

van informatie met derden want in het huidige stuk is daar nog niet echt iets over te vinden. 

Wordt erover nagedacht om op een betere manier vooraf aan inwoners duidelijk te maken 

welke rechten zij hebben om informatie op te vragen, dat ze niet op de website op zoek 

moeten gaan naar mogelijkheden hiervoor en dat ze dit via de website makkelijk kunnen 

aanvragen en hiervoor geen brieven hoeven te worden gestuurd? 

 

Ouderenpartij Diemen merkt op dat in de motie van 30 november de algemene 

uitgangspunten niet zijn gedefinieerd maar wat er nu voorligt valt in die zin wat tegen omdat 

het voornamelijk een organisatorisch, technisch en bestuurlijke uitwerking is die voornamelijk 

bij Duo+ wordt neergelegd. De gedragsmatige kant van de zaak, de bewustwording en de rol 

van de gemeente naar de inwoners toe worden in het stuk gemist. Het gaat niet alleen om 

ICT maar ook bijvoorbeeld om velletjes papier die vertrouwelijk zijn en bij een 

kopieerapparaat kunnen liggen of een stick die ergens verdwijnt of vertrouwelijke stukken die 

open en bloot in de postvakken van de raadsleden worden gelegd. 

De vraag is ook of de raad de controlerende en sturende rol op dit gebied kan gaan 

vervullen. Weliswaar wordt er in de jaarverslagen meer aandacht aan besteed maar dat 

moet nog worden afgewacht. Op de website van Duo+ staat dat er helemaal geen vacatures 

meer zijn. Betekent dit dat alle openstaande vacatures bij Duo+ vervuld zijn? 

 

Diemen Linksaf zegt dat het algemeen gangbaar is dat medische gegevens van mensen bij 

de Brede Hoed of bij de re-integratiecoach zijn. Dat mag misschien niet maar het gebeurt wel 

en zelfs in heel Nederland. De burger moet erop aan kunnen dat goed met vertrouwelijke 

gegevens wordt omgegaan en dat privacygevoelige informatie niet op straat komt te liggen. 

Het is goed dat daarin wordt geïnvesteerd. 

 

De heer Boog memoreert dat een planning is toegezonden naar aanleiding van het vorige 

rekenkameronderzoek en daar stonden de tien punten in die voortkwamen uit het plan van 

aanpak. Punt 6 was de bewustwording en training van de medewerkers en punt 9 

communicatie naar de burgers over de rechten die de burgers hebben. Dat zijn twee 

essentiële punten die onderdeel uitmaken van dit proces. Bij punt 6 gaat het om de huidige 

en de nieuwe medewerkers. Deels wordt het budget dat wordt gevraagd hiervoor ingezet. 

Dat kan worden gevonden bij punt 3 bij Financieel. 
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Dit is niet alleen een klus voor Duo+ maar ook voor de eigen lijnorganisatie want er moet ook 

heel veel gebeuren in de moederorganisatie bij de diverse afdelingen. Deels wordt daar ook 

incidenteel geld voor gevraagd. Dit wordt gedaan met de eigen medewerkers zodat ze voor 

de toekomst goed op de hoogte zijn van de werkwijze, de regels en het gedrag dat 

noodzakelijk is. Het is dus een samenwerking van Duo+ en de lijnorganisatie. 

Er wordt goed op koers gelopen en eerder beginnen was moeilijk omdat nog veel dingen 

onduidelijk waren en in ontwikkeling. Deels worden andere functionarissen genoemd en 

geprobeerd wordt om dat deels te combineren met huidige functies van mensen. Voor een 

gedeelte is hier al in voorzien, mede omdat de gemeente al eerder verplicht was om dit soort 

functionarissen te benoemen of taken in te vullen. 

Er wordt niet direct een compensatie door het Rijk gegeven zoals dat meestal ook niet voor 

andere taken gebeurt. Het gaat voor een groot deel om ICT maar ook om processen, andere 

systemen, gedrag, bewustwording en communicatie. 

Er is voor gekozen om dit nu al aan de raad voor te leggen omdat door moet worden gegaan 

met veel processen, zeker omdat 25 mei moet worden gehaald. Dan is het lastig dat er in 

maart geen vergadering is en er in april een nieuwe raad is. Er moeten nu een aantal dingen 

worden doorgevoerd, ook om deadlines te halen. 

Een paar jaar geleden is een eerste inschatting gemaakt van deze ontwikkeling en nu kan er 

een meer reële begroting worden gemaakt. Op zich gaat het prima met de kostenbeheersing 

van de ICT en Slimmer verbinden. De raad wordt hierover ook met toekomstige rapportages 

geïnformeerd. Ook de eigen controllers houden in de gaten of netjes binnen de budgetten 

wordt gebleven. 

Er is een algemeen aanbod van opleidingen voor de medewerkers waar ook deels de kosten 

van opleidingen van dit soort cursussen uit betaald kunnen worden. Daar hoeft niet direct 

extra geld voor te worden aangevraagd en deels zit het in de budgetaanvraag die hierbij 

wordt gedaan. De nadere regels worden door de colleges vastgesteld. 

Bij de opmerking over niet meer dan strikt noodzakelijk hoort ook de nuancering bij dat de 

gemeente moet voldoen aan de wettelijke voorschriften en voor zover er spanning zit tussen 

afspraken die al zijn gemaakt of convenanten die zijn afgesloten wordt de komende tijd 

gekeken of kan worden gehandhaafd wat al is afgesproken. Wethouder Grondel heeft vanuit 

het sociaal domein al aangegeven dat een aantal regels en het convenant moeten worden 

aangepast. 

Op privacy wordt nog apart teruggekomen en het college zal ook nog een apart 

privacyreglement moeten vaststellen. Ook dat staat in de planning die eerder aan de raad is 

gestuurd. Hier hoort ook bij bewustwording bij het personeel en een communicatiecampagne 

richting inwoners en partners. De raad zal worden geïnformeerd over het privacyreglement. 

In een aparte campagne naar de inwoners wordt aandacht besteed aan de rechten van de 

inwoners en de gegevensdeling. Bewoners waarvan de gemeente gegevens nodig heeft 

moeten ook uitdrukkelijk toestemming geven voor de gegevensdeling. Dat moet helder 

worden gecommuniceerd. Dit zal gaan via brieven, folders en website maar het wordt ook 

actief gecommuniceerd in de een op een gesprekken die worden gehouden met inwoners, 

met name als het gaat om het sociaal domein. 

Dit is een onderwerp waar niet veel eigen beleid op kan worden gemaakt want het is 

grotendeels voldoen aan nieuwe wetgeving. Op het gebied van privacy kan dit wat anders 

liggen en daarom is het goed om de raad daarin mee te nemen. De raad zal later dit jaar 

worden meegenomen in hoe dit in de praktijk uitwerkt, met name als het gaat om 

gegevensdeling en toestemming vragen aan inwoners. Daarvoor wordt een 
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bijeenkomst/werkbezoek gehouden om te kijken hoe het in de praktijk gaat met de 

instellingen, met name op het gebied van het sociaal domein. 

De controlerende functie van de raad zal grotendeels verlopen via de jaarverslagen en de 

jaarrekening en in de begroting wordt aangegeven wat er in het komende jaar staat te 

gebeuren. Het college is voornemens om elke vier jaar het informatie-en veiligheidsbeleid 

opnieuw te bezien en bij grote ontwikkelingen zal dat eerder worden gedaan. Als dat gebeurt 

wordt de raad goed geïnformeerd over de wijzigingen en de noodzaak daarvan. 

Met alle vacatures die in dit stuk worden genoemd is de gemeente al heel ver. Het is daarom 

ook niet meer terug te vinden bij de vacatures maar op dit moment kan nog niet worden 

gezegd of alle vacatures al zijn ingevuld. Ook de nieuwe mensen die vanuit Duo+ zijn 

aangetrokken, met name op het gebied van privacy, zoeken heel goed de samenwerking 

met de lijnorganisatie om vaart te maken. 

 

D66 merkt op dat in het stappenplan alleen wordt gesproken over privacybeleid en niet over 

informatieveiligheid en daaruit is de verwarring waarschijnlijk ontstaan. Wanneer kan de raad 

het privacybeleid verwachten? Het trainen van de medewerkers zal volgende week moeten 

starten. Gaat dat lukken? Er zou al een budget moeten zijn voor foldermateriaal. Is dat een 

onderdeel van de budgetten die worden aangevraagd of is dat al op een eerder moment 

geregeld? 

 

De heer Boog zegt dat het formeel is aan het college om het privacyreglement vast te stellen 

maar gezien het feit dat de raad hier veel belangstelling voor heeft zal die hiervan op de 

hoogte worden gesteld. De meeste gemeenten nemen als basis voor het privacybeleid het 

onderliggende stuk van de VNG dat bij het stappenplan is gevoegd. Deels zijn een aantal 

zaken al in gang gezet, ook als het gaat om bewustwording. Tot nu toe is dat gefinancierd uit 

de huidige budgetten maar het is noodzakelijk dat de raad daar extra geld voor beschikbaar 

stelt om er de komende tijd mee door te kunnen gaan. 

 

Conclusie: 

De voorzitter concludeert dat het voorstel als hamerstuk naar de raad gaat. 

 

9. Sluiting 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.17 uur. 


